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T a l a b é r Márta:
Tisztelettel  köszöntöm  Képviselő-társaimat  Várpalota  Város  Képviselő-
testületének szeptember havi rendes ülésén.  A mai ülésünket megnyitom.      A
jelenléti  ív  alapján  megállapítom,  hogy  a  Képviselő-testület  9  fővel
határozatképes.  Előre  jelezte  távollétét  Deák  Istvánné,  Keresztény  Levente  és
Máté József képviselő úr.

Szomorú  történéssel  kell  kezdenünk  mai  ülésünket.  Múlt  hétvégén  elhunyt
Törzsök  Károly,  Várpalota  város  korábbi  alpolgármestere.  Az  elkövetkezendő
percekben  jómagam  és  Falussy  Sándor  képviselő  úr  is  megemlékezünk
életéről,  ezt  követően  pedig  kérném,  hogy  egy  perces  néma  felállással
tisztelegjünk emlékének.

Törzsök  Károly  1990-től  2006-ig  önkormányzati  képviselő  volt,  majd  1994.
december  28.  napjától  3  cikluson  keresztül  töltötte  be  Várpalota  város
alpolgármesteri  tisztségét.  

Feladatai  ellátása  során  választott  tisztségviselőként  mindig  a  köz  érdekeit
képviselte.  Előkészítője  volt  számos  nagy  volumenű,  a  közoktatással  és  a
gazdálkodással  kapcsolatos  önkormányzati  döntésnek.  Kiemelten  foglalkozott
a  közoktatás  ügyével,  javaslatainak,  véleményének  megfogalmazásában  nagy
szerepe  volt  annak,  hogy  országosan  elismert  közoktatási  szakértői
tevékenységet  is végzett.  Jelentős szerepe volt  az önkormányzati  költségvetési
koncepció elkészítésében, a tervezés folyamatában és a végrehajtásban.

2003.  évben  a  Képviselő-testület  a  város  társadalmi,  gazdasági  életében,
valamint  a  közoktatás  terén  a  lakosság  érdekében  és  javára  kifejtett  több
évtizedes  odaadó  tevékenységének  elismeréseként  „Várpalota  Városért”
Érdemérmet adományozott  Törzsök Károly számára.
Búcsúztatására  2012.  szeptember  15-én  (szombat)  17.00  órakor  kerül  sor  a
várpalotai  alsóvárosi temetőben.

F a l  u s s y Sándor:
Nem  könnyű  szólni  egy  ilyen  helyzetben.  Nekem  talán  annyiban  nehezebb,
hogy a jelen lévők közül  a  legrégebb óta  dolgoztam együtt  Törzsök Karcsival,
aki  egy olyan  típusú  ember  –  még nem lehet  azt  mondani,  hogy volt,  ez  a  szó
nem  is  illik  ide,  –  akinek  a  személyisége  akkor  fog  meg  bennünket,  akkor
tűnik  fel  igazán,  amikor  már  nincs  velünk.  Afféle  hátrahúzódó,  visszafogott,
szerény  ember  volt,  talán  nem  is  lehetett  volna  másként,  más  tulajdonságú
ember nem lehetett  volna 12 éven át alpolgármester egy teljesen más habitusú,
más  személyiségű  polgármester  mellett.  Az  én  számomra  azért  is  különösen
hiányzik  az  ő  tevékenysége,  mert  bár  tudom,  hogy  kiváló  verbális
képességekkel  bírt,  mégsem volt  a szavak embere.  A háttérmunka embere volt,
a  jól  kidolgozott  írásos,  megalapozott  szakmai  munkák  embere  volt.  Számos
ügyben személy szerint magam is hiányolom a szakmaiságot,  és hiányolom azt
az  embert,  akiről  én  nagyon  sokáig  nem  tudtam,  hogy  mennyi  idős.  Ő  aztán
tényleg  az  az  ember  volt,  aki  tíz  évet  bármikor  letagadhatott  volna.  Azt
gondoltuk  róla,  hogy  amikor  a  Képviselő-testületből  kikerült,  ugyanilyen
aktivitással  csinálja  tovább a szakmát,  dolgozik és  unokázik.  Sokáig úgy tűnt,
hogy  ez  így  is  van.  Fiatalosan,  tevékenyen  élte  napjait,  majd  egy  tragikus
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betegség  mindent  megváltoztatott.   Külön  köszönöm  Polgármester  Asszony
szavait  és azt  is,  hogy a város  honlapján méltó  megemlékezések jelentek  meg,
és  természetesnek  tekintjük  az  ott  írt  megemlékezés  utolsó  mondatát:
miszerint  Várpalota  Város  Önkormányzata  Törzsök  Károlyt  saját  halottjának
tekinti,  úgy is, mint 12 éven át  volt  alpolgármestert  és úgy is, mint „Várpalota
Városért”  Érdemérem  birtokosát.  Nehéz  most  -  még  rajtunk  ül  ez  a  hír  -
beszélni  róla,  de  azt  mondhatom,  hogy  valóban  az  az  ember  volt,  aki  a  maga
csendes  módján  soha  nem tört  előre,  első  helyre,  mindig  ki  tudta  szolgálni  az
ügyet,  ki  tudott  szolgálni  másokat.  Ez  a  tulajdonság –  magamat  is  beleértve  –
mindnyájunkra  ráfér  és  jót  tesz.  Talán  ebből  mindnyájunkban  benne  van
valamennyi,  és remélem, egyre több lesz belőle.  
De sajnos, ezen a ponton mégis búcsút kell  vennünk Tőle.  

(Egy perces néma felállás  Törzsök Károly emlékére)

T a l a b é r Márta:
Tisztelt  Képviselő-testület!

A  Szervezeti  és  Működési  Szabályzat  13.  §  (8)  bekezdése  értelmében  a
„sürgős”  indítvány  napirendre  tűzéséről  –  a  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság
javaslata  alapján – a Képviselő-testület  vita nélkül dönt.

Sürgősségi tárgyalásra javasolom:

Döntés a középiskolai  ösztöndíjak odaítéléséről („Z”180)

Kérem a Jogi és Ügyrendi Bizottság állásfoglalását!

D r. J u h á s z Attila:
A  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság  3  igen  szavazattal  támogatja  az  előterjesztés
sürgősséggel való tárgyalását  a Képviselő-testületnek.

T a l a b é r  Márta:
Aki  egyetért  a  „Z”  180.  számú  előterjesztés  sürgősségi  tárgyalásával,  kérem,
szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

169/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  a  Szervezeti  és  Működési
Szabályzat  13.  § (8) bekezdésében foglaltaknak megfelelően a „Z” 180. számú
előterjesztés sürgősségi tárgyalására irányuló javaslatot  elfogadta.

Tisztelt  Képviselő-testület!
Az ülés napirendjére az alábbi javaslatot  teszem:
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1)  A  közoktatási  intézményi  térítési  díj  és  tandíj  megállapításának
szabályairól  szóló  31/2010.  (IX.14.)  önkormányzati  rendelet  hatályon  kívül
helyezése,  új rendelet  alkotása (170.)

2)  Az  állattartásról  szóló  24/2010.  (VI.29.)  önkormányzati  rendelet
módosítása (171.)

3)  A  temetőkről  és  a  temetkezésről  szóló  44/2010.  (XI.30.)  önkormányzati
rendelet  módosítása (160.)

4)  Várpalota  Város  Önkormányzatának Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról
szóló 8/2011. (II.28.) önkormányzati  rendelet  módosítása (177.)

5)  Várpalota  Város  Önkormányzatának  2012.  évi  költségvetéséről  szóló
8/2012. (II.28.) önkormányzati  rendelet  módosítása (173./1.)

6)  Tájékoztató  Várpalota  Város  Önkormányzatának  2012.  I.  félévi
gazdálkodásáról (172./1.)

7) Bankszámlahitel-szerződés meghosszabbítása (169.)

8)  Közoktatási  megállapodás  meghosszabbítása  az  integráltan  nevelt  sajátos
nevelési  igényű gyermekek ellátására (166.)

9) Az Ápoló Otthon további működtetése (156.)

10)  A  Magyar  Vöröskereszt  Veszprém  Megyei  Szervezetével  kötendő  új
ellátási  szerződés (162.)

11)  A  Polgármesteri  Hivatal  létszámának  csökkentéséről  hozott  4/2012.
(II.23.) és 40/2012. (III.09.) képviselő-testületi  határozat  módosítása (155.)

12)  Javaslat  a  közoktatási  intézményvezetők  kiemelt  munkavégzéséért  járó  –
2012. december 31-éig szóló – kereset-kiegészítésre (153.)

13)  Behajthatatlanná  vált  önkormányzati  követelésről  való  lemondás  (Tabur
Invest Kft.) (175.)

14)  SZINDBÁD  Kulturális  és  Szolgáltató  Kiemelten  Közhasznú  Nonprofit
Korlátolt  Felelősségű Társaság Alapító Okiratának módosítása (152.)

15) A turisztikai és közművelődési  koncepció felülvizsgálata (164.)

16)  Várpalota  Város  Önkormányzata  és  a  Veszprém  Megyei  Rendőr-
főkapitányság között  kötendő adományozási megállapodás (174.)

17)  Helyi  járatú  autóbusz  közlekedés  közszolgáltatási  szerződésének
pályáztatási  eljárása (178.)
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18) Határidő módosítási  kérelem (17/2011. (III.31.) önk. rend. felülv.) (161.)
19) Határidő módosítási  kérelem (117/2012. (VI.28.) kt.  hat. vh.) (179.)

20)  Beszámoló  a  nemzeti  vagyontárgyak  2012.  II.  negyedévi  hasznosításáról
(157.)

21)  Beszámoló  a  pénzbeli  és  természetben  nyújtott  szociális  és
gyermekvédelmi támogatások 2012. I.  félévi felhasználásáról (154.)

22)  Tájékoztatás  a  fiatal  házasok  első  lakáshoz  jutásának  támogatására
biztosított  költségvetési  keret elosztásáról (165.)

23) Tájékoztatás az 1. számú házi gyermekorvosi körzet működtetéséről (159.)

24)  Tájékoztatás  az  Európa  a  polgárokért  program  Testvérvárosok  Hálózatos
Együttműködése  alpont  Testvériség  –  Önkéntesség  –  Együttműködés
nemzetközi pályázat  megvalósulásáról (176.)

25)  Jelentés  a  lejárt  határidejű  képviselő-testületi  határozatok  végrehajtásáról
– 2012. II.  negyedév (158.)

Zárt ülésen javasolom tárgyalásra:

1)  A Várpalotai  Hírcentrum  Kft.  ügyvezető  igazgatói  álláshelyére  beérkezett
pályázatok elbírálása (163.)

2)  Javaslat  a  Várpalotai  Közüzemi  Kft.  ügyvezető  igazgatója  megbízásának
meghosszabbítására (168.)

3) Döntés a középiskolai  ösztöndíjak odaítéléséről (180)

Van-e valakinek kérdése? 

F a l  u s s y Sándor:
Megkérdezném,  hogy  a  Közüzemi  Kft.  ügyvezető  igazgatója  a  megbízás
meghosszabbításáról  szóló  előterjesztés  nyílt  ülésen  történő  tárgyalásába  nem
egyezett  bele?  Nem  gondolnám,  -  főleg,  ha  az  igazgató  úr  nem  zárkózik  el  a
nyílt  üléstől -,  hogy zárt  ülésen kellene tárgyalnunk az előterjesztést.

T a l a b é r Márta:
Megkérdezem  Horváth  Tamás  urat,  nyílt  vagy  zárt  ülésen  tárgyaljuk  az
előterjesztést?

H o r v á t  h Tamás:
Nyílt  ülésen.

T a l a b é r Márta:
Ezek  alapján,  annyi  módosítást  eszközölnék  a  napirendben,  hogy  a  nyílt  ülés
első pontjaként tárgyaljuk meg a 168. számú előterjesztést.

5



Aki ezzel  a módosítással elfogadja a napirendet,  kérem, szavazzon!

A  Képviselő-testület  9  igen  szavazattal  elfogadta  Várpalota  Város
Önkormányzati  Képviselő-testülete  2012.  szeptember  12-i  ülésének
napirendjét.  

1)  Javaslat  a  Várpalotai  Közüzemi  Kft.  ügyvezető  igazgatója
megbízásának meghosszabbítására (168.)

T a l a b é r Márta:
Kérném a Jogi és Ügyrendi Bizottság állásfoglalását!

D r. J u h á s z Attila:
A  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság  a  határozat- tervezetet  3  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek. 

T a l a b é r Márta:
Van valakinek kérdése? (Nem volt.)
Véleménye?
Hozzászólása?

F a l  u s s y Sándor:
Azért  is  kértem nyílt  ülésre  ezt  a  napirendet,  mert  alapvetően  az  ilyen  típusú
kinevezéseknél  a  nyílt  pályázati  eljárás  híve  vagyok.  Másfelől,  még  ha  ezt
mellőzi  is  a  testület,  azt  gondolom,  helye  van a  nyílt  ülésnek és  köszönöm az
ügyvezető  igazgató  úrnak,  hogy  ehhez  hozzájárult.  Azzal  együtt,  hogy  mint
mondtam,  a  pályáztatás  híve  vagyok,  jelen  esetben,  mint  a  cég  Felügyelő
Bizottságának tagja,  szélesebb rálátásom van az igazgató úr tevékenységére és
vele  együtt  a  menedzsment  tevékenységére,  ezért  el  tudom  ezt  a  megoldást
fogadni.  Annyit  javasolnék  –  hogy  Cégbírósági  visszadobás  ne  legyen  –  a
legjobb  tudomásom  szerint  a  Gazdasági  Törvény  alapján,  bár  mi  most
képviselő  testületként  ülésezünk,  de  a  cég  egyszemélyes  tulajdonosaként
járunk  el,  és  mint  ilyen,  a  Gt.  azt  mondja,  megválasztjuk  az  igazgatót,  nem
kinevezzük.  Javasolom ezt  a  terminológiát  a  határozati  javaslatban  kijavítani.
Nem  biztos,  hogy  nem  csúszna  át  a  Cégbíróságon,  de  valójában  nem  a
megbízási  szituációról  van  szó,  hanem  ügyvezetővé  választja  a  tulajdonosi
közgyűlés,  akik mi vagyunk. Egyébként elfogadhatónak tartom.

T a l a b é r Márta:
Annyit  szeretnék  hozzátenni,  örülök,  hogy  e  tekintetben  összhang  van  a
Képviselő-testület  tagjai  között.  Az  elmúlt  egy  évben  személy  szerint  a
polgármester  és  a  cégvezető  kapcsolatában,  és  ami  még  ennél  sokkal
fontosabb,  a  cégvezető  és  a  Polgármesteri  Hivatal  kapcsolatában  minőségi
változás  következett  be.  Azzal  együtt,  hogy  nehéz  helyzetben  vette  át  az
ügyvezető igazgató úr a céget,  megfelelő fegyelmezettséggel,  határozottsággal
olyan  irányba  állította,  hogy  viszonylag  rövid  időn  belül  a  cég  talpra  tud
állni,  és olyan eredményt tud produkálni,  ami joggal  elvárható.  Azt gondolom,
hogy  az  egy  éves  teljesítmény  alapján  méltán  kaphat  a  Képviselő-testülettől
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bizalmat  négy  évre  Horváth  Tamás.  Azt  kérem tőle,  hogy  az  együttműködés  a
jövőben is hasonló legyen, mint az elmúlt  esztendőben volt.
Aki  egyetért  azzal,  hogy  négy  évre  Horváth  Tamást  a  Várpalotai  Közüzemi
Kft. ügyvezető igazgatójává válasszuk, kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

170/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

A Képviselő-testület  2012.  október  1.  napjától  2016.  szeptember  30-ig terjedő
időtartamra  Horváth  Tamás  József  (sz.:  Budapest  XII.,  1964.07.17,  an.:
Takács  Mária  Etelka)  8100  Várpalota,  Mandulás  ltp.  33/4.  szám  alatti
tartózkodási  helyű lakost választja  meg a Várpalotai  Közüzemi Kft.  ügyvezető
igazgatójává.  

A  Képviselő-testület  felhatalmazza  Várpalota  Város  Polgármesterét,  hogy  a
fenti  időponttól  kezdődően  Horváth  Tamás  Józseffel  a  határozott  időre  szóló
munkaszerződést  kösse meg.

A munkaszerződésnek az alábbi rendelkezéseket kell  tartalmaznia:
 munkaszerződés  időtartama:  határozott  idejű  –  2012.10.01-től

2016.09.30-ig
 munkavállaló munkaköre:  ügyvezető igazgató
 személyi  alapbére: bruttó 600.000,- Ft
 munkavégzés helye: a Várpalotai  Közüzemi Kft. működési területe
 bérfizetés  napja:  a  Várpalotai  Közüzemi  Kft-nél  szokásos  bérfizetési

nap
 munkaidő:  a  munka  törvénykönyvéről  szóló  2012.  évi  I.  törvény  209.  §

(3) bekezdése szerint
 munkabér egyéb elemei:

1.)  a  Várpalotai  Közüzemi  Kft-nél  hatályban  lévő  kollektív  szerződés
szerinti  juttatások,
2.)  saját  gépjármű  hivatali  használata  esetén,  az  SZJA-törvény  szerint
adómentesen adható költségtérítés,
3.) céges telefon használata  a hatályos jogszabályok alapján.

Határidő:  azonnal
Felelős   :  Talabér Márta  polgármester
Végrehajtásban közreműködik:   György Beáta személyzeti  és szakoktatási  szak

T a l a b é r Márta:
Gratulálunk, és jó munkát kívánunk!

2)  A  közoktatási  intézményi  térítési  díj  és  tandíj  megállapításának
szabályairól szóló 31/2010. (IX.14.) önkormányzati rendelet  hatályon kívül
helyezése,  új rendelet  alkotása (170.)
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T a l a b é r Márta:
Kérném a Humán Erőforrás Bizottság állásfoglalását!

H u s z á r n é Bacsárdi Valéria      :
A  Humán  Erőforrás  Bizottság  a  rendelet-tervezetet  6  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

T a l a b é r Márta:
Kérném a Jogi és Ügyrendi Bizottság döntését!

D r. J u h á s z Attila:
A  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság  a  rendelet-tervezetet  3  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

T a l a b é r Márta:
Van valakinek kérdése? (Nem volt.)
Véleménye? (Nem volt.)
Hozzászólása?  (Nem volt.)
Aki a rendelet-tervezetet  támogatja,  kérem, szavazzon!

A  Képviselő-testület  8  igen  szavazattal,  1  tartózkodás  mellett  az  alábbi
rendeletet  alkotta:

Várpalota Város Önkormányzati Képviselő-testületének

26/2012. (IX.14.) önkormányzati 

r e n d e l e t e  

a köznevelési  intézményi térítési  díj és tandíj megállapításának
szabályairól

(A rendelet  szövege a jegyzőkönyv melléklete)

3)  Az  állattartásról  szóló  24/2010.  (VI.29.)  önkormányzati  rendelet
módosítása (171.)

T a l a b é r Márta:
Kérném a Jogi és Ügyrendi Bizottság állásfoglalását!

D r. J u h á s z Attila:
A  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság  a  rendelet-tervezetet  3  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

T a l a b é r Márta:
Van valakinek kérdése? (Nem volt.)
Véleménye?
Hozzászólása?
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F a l  u s s y Sándor:
Nyilván  a  Képviselő-testület  most  nincs  abban  a  helyzetben,  hogy  bármit
változtasson,  de  elszomorítónak  tartom,  hogy  olyan  jogi  helyzet  alakult  ki,
amikor  egy  Önkormányzat  nem  rendelkezhet  egy  olyan  kérdésről  a  saját
közigazgatási  területén,  amire  az  elmúlt  22  évben  nagyon  kemény  viták
tüzében  születtek  és  módosultak  önkormányzati  rendeletek.  Az,  hogy  ma  egy
törvény,  ex  katedra  módon  kimondja,  hogy  önkormányzati  rendelettel  nem
tiltható  és  korlátozható  mezőgazdasági  haszonállatok  tartása  egy  városban,  az
arra utal,  hogy ez a jelenlegi  kormányzat a legkevésbé sem gondolja komolyan
a  szubszidiaritást,  nem  gondolja  komolyan  azt,  hogy  ezekről  a  kérdésekről
nyilván helyileg  eltérő módon, egészen másként  egy faluban,  egészen másként
egyik  vagy másik  városban,  de helyben lehessen dönteni.  Azt  gondolom,  hogy
ez  egyébként  elszomorító,  még  ha  ma  nem  is  tudunk  ezzel  semmit  kezdeni,
akkor is. 

T a l a b é r Márta:
Több hozzászólást  nem látok.
Aki támogatja a rendeletmódosítást,  kérem, szavazzon!

A  Képviselő-testület  8  igen  szavazattal,  1  tartózkodás  mellett  az  alábbi
rendeletet  alkotta:

Várpalota Város Önkormányzati Képviselő-testületének

27/2012. (IX.14.) önkormányzati
r e n d e l e t e 

az állattartásról szóló 24/2010. (VI.29.) önkormányzati rendelet
m ó d o s í t  á s á r ó l

(A rendelet  szövege a jegyzőkönyv melléklete)

4)  A temetőkről  és  a  temetkezésről  szóló  44/2010.  (XI.30.)  önkormányzati
rendelet  módosítása (160.)

T a l a b é r Márta:
Kérném a Jogi és Ügyrendi Bizottság állásfoglalását!

D r. J u h á s z Attila:
A  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság  a  rendelet-tervezetet  3  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

T a l a b é r Márta:
Várpalota  Város  Önkormányzatának  Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról
szóló  8/2011.  (II.28.)  önkormányzati  rendelet  22.  §  (3)  bekezdés  szerint:
„Amennyiben  az  előterjesztést  tárgyaló  valamennyi  bizottság  egybehangzóan
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javasolja  annak elfogadását,  a Polgármester  javaslatot  tehet  a vita  lefolytatása
nélküli  döntéshozatalra.  A  javaslatról  a  Képviselő-testület  vita  nélkül,
egyszerű többséggel dönt.”
Ebben az esetben lehetőség van a vita nélküli  döntéshozatalra.
Aki ezzel  egyetért,  kérem, szavazzon!

A  Képviselő-testület  8  igen  szavazattal,  1  tartózkodás  mellett  elfogadta  a
javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki a rendelet-módosítást  támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal az alábbi rendeletet  alkotta:

Várpalota Város Önkormányzati Képviselő-testületének

28/2012. (IX.14.) önkormányzati

r e n d e l e t e

a temetőkről és a temetkezésről szóló 44/2010. (XI.30.) önkormányzati
rendelet 

m ó d o s í t  á s á r ó l 

(A rendelet  szövege a jegyzőkönyv melléklete)

5)  Várpalota  Város  Önkormányzatának  Szervezeti  és  Működési
Szabályzatáról  szóló  8/2011.  (II.28.)  önkormányzati  rendelet  módosítása

(177.)

T a l a b é r Márta:
Kérném a Jogi és Ügyrendi Bizottság állásfoglalását!

D r. J u h á s z Attila:
A  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság  a  rendelet-tervezetet  3  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek

T a l a b é r Márta:
Ebben az esetben is lehetőség van a vita nélküli  döntéshozatalra.
Aki ezzel  egyetért,  kérem, szavazzon!

A  Képviselő-testület  8  igen  szavazattal,  1  tartózkodás  mellett  elfogadta  a
javaslatot.
T a l a b é r Márta:
Aki a rendelet-módosítással egyetért,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal az alábbi rendeletet  alkotta:
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Várpalota Város Önkormányzati Képviselő-testületének

29/2012. (IX.14.) önkormányzati

r e n d e l e t e

Várpalota Város Önkormányzatának Szervezeti  és Működési
Szabályzatáról szóló 8/2011. (II.28.) önkormányzati rendelete

m ó d o s í t  á s á r ó l

(A rendelet  szövege a jegyzőkönyv melléklete)

6)  Várpalota  Város  Önkormányzatának  2012.  évi  költségvetéséről  szóló
8/2012. (II.28.) önkormányzati rendelet  módosítása (173./1.)

T a l a b é r Márta:
Kérem a bizottságok állásfoglalását!

H u s z á r n é Bacsárdi Valéria      :
A  Humán  Erőforrás  Bizottság  a  rendelet-módosítást  6  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

F a l  u s s y Sándor:
A  Pénzügyi  Bizottság  a  rendelet-módosítást  4  igen  és  1  nem  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

D r. J u h á s z Attila:
A  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság  a  rendelet-módosítást  3  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

K a t  o n a Csaba  :
Inota  Városrész  Önkormányzó  Testülete  a  rendelet-módosítást  6  igen
szavazattal  elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek. 

T a l a b é r Márta:
Van valakinek kérdése?

F a l  u s s y Sándor:
A könyvvizsgáló  -  miszerint  észrevételezte  -  hogy  tulajdonképpen  túlzó  az  a
beruházási  elgondolás:  400  mill ió  forint,  amiből  az  első  félévre  még  semmi
nem  valósult  meg.  Ennek  az  átgondolása  megtörtént-e?  Ez  gyakorlati lag
magát  a  hiányt  gerjeszti  felfelé,  hogy  jelen  van  400  mill ió  forinttal  és  teszi
623  millió  forintossá.  Persze  lehet  ezzel  úgy  operálni,  hogy  a  beruházások
elmaradnak,  és  jövőre  be  lehet  jelenteni,  hogy  a  hiány  csak  200  millió  forint
lett,  vagy  annyi  sem.  Kérdezem:  miután  volt  egy  akció,  egy  javaslat  a
könyvvizsgáló részéről,  történt-e erre reakció?
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T a l a b é r Márta:
Van további kérdés?
Teljesen  nem  értem  a  Képviselő  úr  felvetését.  Mire,  hogyan  kellett  volna
reagálnom?

F a l  u s s y Sándor:
A  másik  anyagban  szerepel  –  a  172.  számúnál  –  de  ide  kapcsolódik.  A
költségvetés  módosítása  után  401.141.000,-  Ft-ra  tovább  nőtt  a  felhalmozási
hitel  összege.  Ez  nyilván  azzal  függ  össze,  hogy  nagyon  nagy  beruházások
vannak beállí tva.   A féléves teljesítés  beruházási hitel  soron 0 %-ot mutat,  így
javasoljuk  felülvizsgálni  a  tervezett  hitelfelvétel  összegét,  a  várható  valós
beruházási  teljesítés  tükrében.  Ez  azt  jelentené,  hogy  a  költségvetésben  a
tervezett  hitelfelvétel  összege,  ezzel  összefüggésben a hiány összege és ennek
folyományaként  a  beruházásra  beállított  sor  is  változna.  Ez  egy  javaslat  volt,
javasolja  a  könyvvizsgáló  felülvizsgálni  ezeket.  Ezért  kérdeztem,  hogy  ezt
valaki akceptálta-e, vagy csak átsiklott  felette  a hivatali  előkészítés.

T a l a b é r Márta:
Megkérném a könyvvizsgáló asszonyt, mondja el,  mire gondolt konkrétan!

K i s s Mária:
Ez  a  könyvvizsgálói  jelentés  a  költségvetés  módosításról,  illetve  az  első
félévi  költségvetés  teljesítéséről  szólt.  Miután a költségvetési  módosítás ezzel
a  félévi  beszámolóval  egy  testületi  ülésen  kerül  tárgyalásra,  így  ennek  az
újragondolását  a  következő  képviselő-testületi  ülésre  javasolom.  A  mostani
könyvvizsgálói  vélemény  alapján  a  következő  testületi  ülésre  tartom
célszerűnek,  hogy  végiggondolja  a  hivatal  a  háromnegyedévi  teljesítések
tükrében,  hogy  a  beruházási  előirányzatokat  hogyan  kell  módosítani
előirányzat szintjén.  

T a l a b é r Márta:
Nagyjából  a  város  valós  képe  a  szeptember  15-i  időpont  után  fog  kiderülni,
hiszen  most  fognak  beérkezni  az  adóbevételek.  Azt  gondolom,  akkor  fogjuk
látni,  hogy  tulajdonképpen  mi  az,  aminek  realitása  van,  volt,  lett  volna.
Nagyon  kíváncsi  vagyok  azokra  a  számokra,  illetve  arra  is  számítok,  hogy  a
Magyar  Államtól  is  fogunk  visszakapni  pénzt,  hiszen  állami  feladattá  vált  a
járóbeteg  szakellátás,  így  az  a  pályázat  is  átkerült  az  államhoz.  Az
önkormányzat  által  beletett  összegnek  a  nagy  része  remélhetőleg  vissza  fog
kerülni  az önkormányzathoz.  Minden információ és tudás birtokában át  fogjuk
tudni  nézni  a  költségvetést,  de  most  még  nem vagyunk  azoknak  az  adatoknak
a  birtokában,  amelyek  ehhez  szükségesek.  Hozzátenném,  hogy  ezért  nehéz
tervezni  a  költségvetést,  mert  leírhatunk  bármit,  meg  lehet  hiányolni,  hogy
kevés  a  konkrétum  benne,  leírhatunk  ezerféle  dolgot,  utcákat,  tereket
részletezve,  de  már  azt  látom  második  nyáron,  azzal  szembesülünk,  amikor  a
beruházásokat  végre  lehetne  hajtani,  akkor  vagyunk  a  legnehezebb  anyagi
helyzetben,  mert  nem  tudjuk,  pontosan  miként  fognak  realizálódni  a
bevételeink.  Azt  gondolom,  hogy  erre  vissza  fogunk  térni,  és  át  fogjuk
tekinteni.  
További  kérdés? (Nem volt.)
Hozzászólás?
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K a t  o n a Csaba  :
Falussy  képviselő  úr  által  felvetettekre  reagálnék.  Ha  az  idei  költségvetést
megnézi,  felhalmozás,  beruházás  oldalon elég  alacsony  összeggel  tervezett  az
önkormányzat.  Tény,  hogy  jelenleg  ebből  a  beruházásból  mi  az,  ami
ténylegesen  kifizetésre  kerül,  ugyanis  megrendelések  történtek  belőle,
azonban  még  beérkező  számlák  lesznek.  Egyelőre  előre  a  beruházási  soron
nem  lehetett  volna  csökkenteni.  A  következő  rendelet-módosításnál  kerül
átvezetésre,  mi  az,  ami  megrendelésre  került,  milyen  költségeken.  A
következő  alkalommal  az  elmaradó  beruházásokat  ki  lehet  vezetni  a
költségvetésből.

F a l  u s s y Sándor:
Megnéztem  Alpolgármester  úr.  Valóban,  kicsinek  kicsi,  főleg,  ha  a
beruházásokat  nézem.  Annyira  viszont  mégsem,  mert  miközben  a  beruházás
soron talán  106 millió  forint  van,  és van egy fejlesztési  célú céltartalék  rovat,
amin 70 millió  forint van. Ami ugyanazt  jelenti,  csak más soron, tehát  a kettőt
illik  összeadni.  Önmagában  ez  nem  sok,  amit  én  a  tekintetben  nem  is  bánok,
hogy  az  a  fajta  beruházás-orientáltság  nincs,  mivel  forrás  sincsen,  ami  a
korábbi  éveket  jellemezte.  Az  viszont  már  sokkal  nagyobb  bánatom,  hogy  a
felújítások azon a  szinten  vannak,  ahol  vannak.  Annak,  hogy egy költségvetés
nagyjából  a  valós  képet  mutatja,  vagy pedig olyan álomszámok vannak benne,
amikről  tudjuk,  hogy jövő év áprilisban lesz a  beszámoló  és  addigra  a  helyére
kerül,  hogy  a  tervezett  -  korábbi  évet  tudnám  mondani  –  4-5-600  mill iós
tervezett  beruházásból  lett  120  milliós.  Ezeket  nem  biztos,  hogy  érdemes  így
tartani  és  nyilván  erre  vonatkozóan  tett  javaslatot  könyvvizsgáló,  de  ezeken
nem leszünk nagy véleménykülönbségen,  csak apró észrevételnek szántam. 

T a l a b é r Márta:
További  hozzászólást  nem látok.
Aki a rendelet-módosítással egyetért,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  8 igen,  1 nem szavazattal az alábbi rendeletet  alkotta:

Várpalota Város Önkormányzati Képviselő-testületének

30/2012. (IX.14.) önkormányzati
r e n d e l e t e

Várpalota Város Önkormányzatának 
2012. évi költségvetéséről szóló 8/2012. (II.28.) önkormányzati rendelet

m ó d o s í t  á s á r ó l 

(A rendelet  szövege a jegyzőkönyv melléklete)

7)  Tájékoztató  Várpalota  Város  Önkormányzatának  2012.  I.  félévi
gazdálkodásáról (172./1.)

T a l a b é r Márta:
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Kérném a bizottságok állásfoglalását!

H u s z á r n é Bacsárdi Valéria      :
A  Humán  Erőforrás  Bizottság  a  határozat-tervezetet  4  igen  szavazattal  és  2
tartózkodás mellett  elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

F a l  u s s y Sándor:
A  Pénzügyi  Bizottság  a  határozati  javaslatot  4  igen  és  1  nem  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

D r. J u h á s z Attila:
A  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság  a  határozati  javaslatot  3  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

K a t  o n a Csaba  :
Inota  Városrész  Önkormányzó  Testülete  a  határozati  javaslatot  6  igen
szavazattal  elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek. 

T a l a b é r Márta:
Van valakinek kérdése? (Nem volt.)
Véleménye?
Hozzászólása?
Aki támogatja a határozatot,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  8 igen,  1 nem szavazattal a következő határozatot hozta:

171/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  az  államháztartásról
szóló  2011.  évi  CXCV.  törvény  87.  §  (1)  bekezdése  szerint  előterjesztett,  a
város  2012.  I.  félévi  gazdálkodásának  helyzetéről  szóló  polgármesteri
tájékoztatót

                                        1.601.099  e ft költségvetési  bevétellel
                                           805.533  e ft finanszírozási  bevétellel

                                        1.500.389   e ft költségvetési  kiadással
                                           880.732  e ft finanszírozási  kiadás sal

a csatolt  mellékletek szerinti  teljesítési  adatokkal

e l f o g a d j a.

8) Bankszámlahitel-szerződés meghosszabbítása (169.)

T a l a b é r Márta:
Kérném a Pénzügyi Bizottság állásfoglalását!
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F a l  u s s y Sándor:
A  Pénzügyi  Bizottság  a  határozati  javaslatot  5  igen  szavazattal  elfogadásra
javasolja  a Képviselő-testületnek. 

T a l a b é r Márta:
Egyhangú volt  a szavazás, vita nélküli  döntéshozatalra teszek javaslatot.
Aki ezt támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal támogatta a javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki  a  bankszámlahitel-szerződés  meghosszabbítását  támogatja,  kérem,
szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

172/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

1.)  Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  a  Raiffeisen  Bank
Zrt.-vel  2010.  szeptember  30-án  megkötött,  200.000.000,-  Ft  összegű
likviditási  hitel  igénybevételét  biztosító  bankszámlahitel-szerződést
változatlan  feltételek  mellett  2012.  december  31-ig  meghosszabbítja.  A 2013-
tól  érvényes  hitelszerződés  feltételeiről  az  Önkormányzat  2012.  december  31-
ig döntést hoz.

2.)  Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  Várpalota  Város
Önkormányzata  2012.  évi  költségvetésében  a  hitel  és  járulékainak
visszafizetésére a fedezetet  saját  bevételeiből biztosítja.

3.)  Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  felhatalmazza  Talabér
Márta  polgármestert  és  Máténé  Dr.  Ignácz  Anita  jegyzőt  a  hitelszerződés
aláírására.

Határidő  :  2012. szeptember 30.
Felelős:   Talabér Márta polgármester
              Máténé Dr. Ignácz Anita jegyző
Végrehajtásban közreműködik:   Dobos Adrienn irodavezető

9)  Közoktatási  megállapodás  meghosszabbítása  az  integráltan  nevelt
sajátos nevelési igényű gyermekek ellátására (166.)

T a l a b é r Márta:
Kérném a szakbizottság állásfoglalását!

15



H u s z á r n é Bacsárdi Valéria      :
A  Humán  Erőforrás  Bizottság  a  határozat-tervezetet  6  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

T a l a b é r Márta:
Vita  nélküli  döntéshozatalra  teszek javaslatot!
Aki ezt támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal támogatta a javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki a megállapodás meghosszabbítását  támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

173/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

1.)  Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  a  fenntartásában
működő  közoktatási  intézményekbe  járó,  integráltan  nevelt,  sajátos  nevelési
igényű  tanulók  számára  az  előírt  rehabilitációs  órák  biztosításához  szükséges
gyógypedagógusokat  -  saját  szakember  hiányában  -  a  Veszprém  Megyei
Intézményfenntartó  Központ  fenntartásában  működő  Bartos  Sándor  Óvoda,
Általános  Iskola,  Előkészítő  Szakiskola  és  Egységes  Gyógypedagógiai
Módszertani  Intézmény  által  biztosított  gyógypedagógusokkal  kívánja
megoldani.

2.)  A  Képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert,  hogy  a  határozat
mellékletét  képező,  2012.  szeptember  1.  -  2012.  december  31.  közötti
határozott  időszakra  szóló  megállapodást  megkösse  a  Bartos  Iskola
fenntartójával,  a Veszprém Megyei Intézményfenntartó Központtal.

Határidő:   azonnal

Felelős:    Talabér Márta  polgármester

Végrehajtásban közreműködik  : 

Puklicsné Nagy Viktória közoktatási  szakreferens

10) Az Ápoló Otthon további működtetése (156.)

T a l a b é r Márta:
Kérném a Humán Erőforrás Bizottság állásfoglalását!
H u s z á r n é Bacsárdi Valéria      :
A  Humán  Erőforrás  Bizottság  a  határozat-tervezetet  6  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

T a l a b é r Márta:
Vita  nélküli  döntéshozatalra  teszek javaslatot.
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Aki ezt támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal támogatta a javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki az Otthon további működtetését  támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

174/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

1.) Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  elhatározza,  hogy a
360/2009.  (XI.26.)  képviselő-testületi  határozattal  alapított  Ápoló
Otthont  (8100  Várpalota,  Honvéd  u.  2.)  2014.  december  31-ig
működteti.

2.) Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  Koromné
Palkovics  Edit  Várpalota,  Petőfi  Sándor  u.  20.  szám alatti  lakost  bízza
meg  az  Ápoló  Otthon  magasabb  vezetői  feladatainak  ellátásával  2013.
január 1-jétől 2014. december 31-ig terjedő időtartamban.

3.) A  Képviselő-testület  felkéri  a  megbízott  intézményvezetőt,  hogy  az
ellátottakat  és  a  hozzátartozóikat  haladéktalanul  tájékoztassa  az  Ápoló
Otthon  működésének  e  határozat  1.)  pontjában  meghatározott
határidejéről.

Határidő:  azonnal
Felelős:   megbízott intézményvezető

4.) A  Képviselő-testület  felkéri  a  polgármestert,  hogy  kezdeményezze  az
Intézmény  működési  engedély  hatályának  2014.  december  31-re  történő
módosítását  a  Veszprém  Megyei  Kormányhivatal  Szociális  és
Gyámhivatalánál.

Határidő  :  2012. október 31.
Felelős:   Talabér Márta polgármester
Végrehajtásban közreműködik:
Béndek Alexandra egészségügyi,  szociális  és esélyegyenlőségi referens

5.) A  Képviselő-testület  felkéri  a  polgármestert,  hogy  e  határozatot
küldesse meg a Veszprém Megyei  Önkormányzat  Közgyűlése elnökének,
a  Veszprém  Megyei  Kormányhivatal  Szociális  és  Gyámhivatalának,  a
Nemzeti  Rehabili tációs  és  Szociális  Hivatal  Szociális  Főosztályának,
valamint a Magyar Államkincstár Veszprém Megyei Igazgatóságának.
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Határidő  :  azonnal
Felelős:   Talabér Márta polgármester
Végrehajtásban közreműködik:
Béndek Alexandra egészségügyi,  szociális  és esélyegyenlőségi referens

6.) A Képviselő-testület  felkéri  az  Ápoló  Otthon  megbízott  vezetőjét,  hogy
az  intézmény  bevételeinek  és  kiadásainak  alakulásáról,  valamint  az
intézmény  működéséről,  a  2013.  májusi  képviselő-testületi  ülésen  adjon
tájékoztatást.

Határidő  :  2013. május havi képviselő-testületi  ülés
Felelős:   megbízott  intézményvezető

T a l a b é r Márta:
Eltérünk  egy  kicsit  a  napirendtől  és  megvárjuk  a  Magyar  Vöröskereszt
Veszprém Megyei  Szervezetének  képviselőit,  akik  10,00 órára  érkeznek,  ezért
a  napirend  szerinti  következő  anyagot  átugorjuk,  és  később  térünk  rá  vissza,
ahogy a vendégek megérkeznek.

11)  A  Polgármesteri  Hivatal  létszámának  csökkentéséről  hozott  4/2012.
(II.23.) és 40/2012. (III.09.) képviselő-testületi  határozat módosítása (155.)

T a l a b é r Márta:
Kérném a Jogi és Ügyrendi Bizottság állásfoglalását!

D r. J u h á s z Attila:
A  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság  az  I-II.   határozati  javaslatot   az  előkészítő
kiegészítésével  együtt  3-3  igen  szavazattal  elfogadásra  javasolja  a  Képviselő-
testületnek.

T a l a b é r Márta:
Vita  nélküli  döntéshozatalra  teszek javaslatot.
Aki ezt támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal támogatta a javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki az 1. határozati  javaslatot  támogatja,  kérem, szavazzon!

A  Képviselő-testület  8  igen  szavazattal,  1  tartózkodás  mellett  a  következő
határozatot hozta:

175/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

1.) Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  a  4/2012.
(II.23.)  képviselő-testületi  határozat  2.  pontját  az  alábbiak  szerint
módosítja: 

18



„2.  A  Képviselő-testület  az  intézményei  létszámhelyzetének  és  az
intézmények  közötti  tervezhető  létszám-  és  álláshely-átcsoportosítás
lehetőségét  felülvizsgálva  megállapította,  hogy  a  Polgármesteri
Hivatalban  betöltetlen  üres  álláshely,  nyugdíjazás  miatt  megüresedő
álláshely,  valamint  munkaszervezés  útján  más  módon  ellátható
feladatok  miatt  feleslegessé  váló  álláshelyek  megszüntethetőek.  A
fentiek  alapján  a  Képviselő-testület  a  Polgármesteri  Hivatal
engedélyezett  álláshelyeinek  számát  5  fővel  csökkenti.  A
létszámcsökkentésre  vonatkozó  döntés  egyidejűleg  az  álláshelyek
megszüntetését  is jelenti.

A  Képviselő-testület  megállapítja,  hogy  az  önkormányzati
foglalkoztatottak  létszáma  a  létszámcsökkentést  megelőzően  546  fő,
intézményenkénti  bontásban:
Várpalota Város Önkormányzata 118 fő
Polgármesteri  Hivatal  102 fő,
Várkerti  Általános Iskola,  Szakiskola és Tagiskola:  101 fő
Bán Aladár Általános Iskola és Tagiskolája:  69 fő
Várpalotai  Összevont Óvoda és Bölcsőde: 110 fő
Ápoló Otthon: 18 fő
Ringató Bölcsőde: 28 fő. 

A  Képviselő-testület  megállapítja,  hogy  a  Polgármesteri  Hivatalban
elrendelt  létszámcsökkentést  követően  az  önkormányzati
foglalkoztatottak létszáma 544 fő, intézményenkénti  bontásban:
Várpalota Város Önkormányzata 118 fő
Polgármesteri  Hivatal  100 fő,
Várkerti  Általános Iskola,  Szakiskola és Tagiskola:  101 fő
Bán Aladár Általános Iskola és Tagiskolája:  69 fő
Várpalotai  Összevont Óvoda és Bölcsőde: 110 fő
Ápoló Otthon: 18 fő
Ringató Bölcsőde: 28 fő.

A  Képviselő-testület  megállapítja,  hogy  a  Polgármesteri  Hivatal
költségvetési  rendelet-tervezetben  szereplő  102  fős  induló  létszáma
már 3 fő létszámcsökkentés figyelembe vételével  lett  megállapítva.

A  Képviselő-testület  megállapítja,  hogy  az  elbocsátott
foglalkoztatottakkal  kapcsolatos  jogviszony  megszüntető  okiratok
kiállításának dátuma: 2012. február 28.”

 
2.) Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  a  4/2012.  (II.

23.)  képviselő-testületi  határozat  3.  pontjának  2.  mondatát  az
alábbiak szerint módosítja: 

„Megállapítja,  hogy  az  önkormányzat  fenntartói  körén  belül
költségvetési  szerveinél  és  az  önkormányzat  hivatalánál  –  a  meglévő
üres  álláshelyeken,  az  előreláthatólag  megüresedő  álláshelyeken  vagy
a  tervezett  új  álláshelyeken;  szervezeti  változás,  feladatátadás

19



következtében  az  igénylő  fenntartói  körén  kívüli  munkáltatónál  a
létszámcsökkentéssel  érintett  álláshelyen  foglalkoztatottak
jogviszonyban  töltött  ideje  folyamatosságának  megszakítása  nélküli
foglalkoztatására nincs lehetőség.”

Határidő:    a pályázat benyújtására:  2012. szeptember 27. 
Felelős:   Talabér Márta polgármester
Végrehajtásban közreműködik:   

György Beáta személyzeti  és szakoktatási  szakreferens
Pénzügyi Iroda

T a l a b é r Márta:
Aki a 2. határozati  javaslatot támogatja,  kérem, szavazzon!

A  Képviselő-testület  8  igen  szavazattal,  1  tartózkodás  mellett  a  következő
határozatot hozta:

176/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

1.) Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  a  40/2012.  (III.
09.)  képviselő-testületi  határozat  2.  pontját  az  alábbiak  szerint
módosítja: 

„2.  A  Képviselő-testület  az  intézményei  létszámhelyzetének  és  az
intézmények  közötti  tervezhető  létszám-  és  álláshely-átcsoportosítás
lehetőségét  felülvizsgálva  megállapította,  hogy  az  idegenforgalmi
feladatok  jövőbeni  ellátása  a  Szindbád  Nonprofit  Kft.  keretein  belül
teljeskörűen  elláthatóak.  A  Hatósági  Iroda  2010.  és  2011.  évi
ügyiratforgalmi  statisztikái  alapján  megállapítható,  hogy  az
építéshatósági  ügyek  számában  jelentős  csökkenés  következett  be,
mely  nem  indokolja  4  fő  építéshatósági  ügyintéző  foglalkoztatását.  A
fentiek  alapján  a  Képviselő-testület  a  Polgármesteri  Hivatal
engedélyezett  álláshelyeinek  számát  2  fővel  csökkenti.  A
létszámcsökkentésre  vonatkozó  döntés  egyidejűleg  az  álláshelyek
megszüntetését  is jelenti.

A  Képviselő-testület  megállapítja,  hogy  az  önkormányzati
foglalkoztatottak  létszáma  a  létszámcsökkentést  megelőzően  544  fő,
intézményenkénti  bontásban:
Várpalota Város Önkormányzata 118 fő
Polgármesteri  Hivatal  100 fő,
Várkerti  Általános Iskola,  Szakiskola és Tagiskola:  101 fő
Bán Aladár Általános Iskola és Tagiskolája:  69 fő
Várpalotai  Összevont Óvoda és Bölcsőde: 110 fő
Ápoló Otthon: 18 fő
Ringató Bölcsőde: 28 fő. 
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A  Képviselő-testület  megállapítja,  hogy  a  Polgármesteri  Hivatalban
elrendelt  létszámcsökkentést  követően  az  önkormányzati
foglalkoztatottak létszáma 542 fő, intézményenkénti  bontásban:
Várpalota Város Önkormányzata 118 fő
Polgármesteri  Hivatal  98 fő,
Várkerti  Általános Iskola,  Szakiskola és Tagiskola:  101 fő
Bán Aladár Általános Iskola és Tagiskolája:  69 fő
Várpalotai  Összevont Óvoda és Bölcsőde: 110 fő
Ápoló Otthon: 18 fő
Ringató Bölcsőde: 28 fő.

A  Képviselő-testület  megállapítja,  hogy  az  elbocsátott
foglalkoztatottal  kapcsolatos  jogviszony  megszüntető  okiratok
kiállításának dátuma: 2012. március 9.”

2.) Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  40/2012.  (III.
09.)  képviselő-testületi  határozat  3.  pontjának  2.  mondatát  az
alábbiakra módosítja: 

„Megállapítja,  hogy  az  önkormányzat  fenntartói  körén  belül
költségvetési  szerveinél  és  az  önkormányzat  hivatalánál  –  a  meglévő
üres  álláshelyeken,  az  előreláthatólag  megüresedő  álláshelyeken  vagy
a  tervezett  új  álláshelyeken;  szervezeti  változás,  feladatátadás
következtében  az  igénylő  fenntartói  körén  kívüli  munkáltatónál  a
létszámcsökkentéssel  érintett  álláshelyen  foglalkoztatottak
jogviszonyban  töltött  ideje  folyamatosságának  megszakítása  nélküli
foglalkoztatására nincs lehetőség.”

Határidő:    a pályázat benyújtására:  2012. szeptember 27. 
Felelős:   Talabér Márta polgármester
Végrehajtásban közreműködik:   

György Beáta személyzeti  és szakoktatási  szakreferens
Pénzügyi Iroda

12)  Javaslat  a  közoktatási  intézményvezetők  kiemelt  munkavégzéséért
járó – 2012. december 31-éig szóló – kereset-kiegészítésre (153.)

T a l a b é r Márta:
Kérném a bizottságok állásfoglalását!

H u s z á r n é Bacsárdi Valéria      :
A  Humán  Erőforrás  Bizottság  a  határozat-tervezetet  6  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

F a l  u s s y Sándor:
A  Pénzügyi  Bizottság  a  határozat- tervezetet  5  igen  szavazattal  elfogadásra
javasolja  a Képviselő-testületnek. 
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T a l a b é r Márta:
Vita  nélküli  döntéshozatalra  teszek javaslatot.
Aki ezt támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal támogatta a javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki a határozati  javaslatot támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

177/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

1.) Várpalota Város Önkormányzati  Képviselő-testülete a közoktatási  
intézményvezetők kiemelt  munkavégzésért  járó kereset-kiegészítését  2012. 
szeptember 1-jétől 2012. december 31-éig terjedő időszakra az alábbiak 
szerint állapítja  meg: 

Intézmény Összeg
(Ft/hó)

Várpalotai  Összevont 
Óvoda és Bölcsőde 
vezetője

10.500

Várkerti  Általános Iskola 
és Szakiskola igazgatója

10.500

Bán Aladár Általános 
Iskola és Tagiskolája  
igazgatója

10.500

ÖSSZESEN: 31.500

A kereset-kiegészítéssel  a Képviselő-testület  a lelkiismeretes vezetői  munkát 
és a minőségfejlesztéshez kötelezően kapcsolódó vezetői tevékenységet 
kívánja elismerni.  

2.) A Képviselő-testület  felkéri  a Polgármestert,  hogy a Képviselő-testület  
döntését hozza az érintettek tudomására és gondoskodjék a kereset-
kiegészítésnek a határozat  1.) pontjában foglaltak szerinti  havi, rendszeres 
kifizetéséről,  továbbá annak a költségvetési  rendeletben való nyomon 
követéséről.  

Határidő:   azonnal
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Felelős:   Talabér Márta polgármester

Végrehajtásban közreműködik  : Horváth Edit  gazdálkodási  ügyintéző

13)  Behajthatatlanná  vált  önkormányzati  követelésről  való  lemondás
(Tabur Invest Kft.) (175.)

T a l a b é r Márta:
Ez előterjesztést  tárgyalta  a Pénzügyi Bizottság.  
Kérem a bizottság állásfoglalását!

F a l  u s s y Sándor:
A Pénzügyi  Bizottság  a  határozati  javaslatot  4  igen  szavazattal  1  tartózkodás
mellett  elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

T a l a b é r Márta:
Van valakinek kérdése? (Nem volt.)
Véleménye?
Hozzászólása?

F a l  u s s y Sándor:
Igazából úgy fest  a leírtak alapján,  hogy jelenleg már nincs mit tenni ebben az
ügyben.  Bár  megjegyeztem  nem  kevés  malíciával  nyilván  a  Pénzügyi
Bizottság  ülésén  –  általánosságban  –  láttam  én  már  felszámolót  és
felszámolandót  együtt  golfozni,  csak  utána  nem  találták  egymást.  Nem
fogadható  el,  hogy  ilyen  helyzet  van  és  ilyen  helyzetek  kialakulhattak.
Mégpedig  úgy,  hogy  az  előző  ciklusban  az  akkori  polgármester  vezetésével
sorra  születtek  olyan  döntések,  amelyek  aztán  vagy  megvalósultak  vagy  nem:
azt  szoktam  mondani,  napi  szinten  tucatjával  jártak  itt  kókler  cégek,  akik
közül  néhánnyal  szerződés  is  született.  Ebben az  esetben nem volt  ilyen  rossz
a  helyzet  kezdetben,  hiszen  a  fő  összeget  kifizették,  majd  sorozatos
halasztásokat  kértek,  amit  én  nem  is  tudtam  támogatni.  Így  alakult  ki  az  5
millió  forintos  hiány.  Itt  állunk  ebben  az  ügyben:  sajnálattal  kell  búcsút
intenünk  5.672.000,-  Ft-nak.  Akkor,  amikor  folyamatosan  hangsúlyozom  a
felelősséget  vonatkoztatva  politikai  és  vezetői  felelősségre  –  többek  között
erről  beszélek.  Muszáj  volt  ezt  hozzátenni,  miközben  nagy  valószínűséggel
mondhatjuk,  hogy fenntartjuk a követelésünket  és kifizetjük az összegnek az 1
%-át,  majd  soha  nem  látjuk  a  pénzt  sajnos.  Jó  helyzetben  nem  vagyunk,  de
ennyit  azért  hozzá kell  tenni és igazán nem nagy öröm, hogy előre látható volt
és  előre  megmondtuk,  mert  nem  ért  semmit,  hiába  mondta  az  ember  annak
idején.
T a l a b é r Márta:
Azt  gondolom,  hogy  ebben  az  esetben  ne  hozzunk  döntést,  hanem  az
elkövetkezendő  hónapban,  az  októberi  testületi  ülésre  visszahozzuk,
megnézzük van-e más lehetőség.
Javasolom, szavazzunk arról, hogy újratárgyaljuk az ügyet októberben. 
Aki ezzel  egyetért,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:
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178/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  elhatározza,  hogy  a
Polgármester  által  175.  sorszámon  előterjesztett,  „Behajthatatlanná  vált
önkormányzati  követelésről  való  lemondás”  tárgyú  előterjesztés  kapcsán  a
2012. október havi ülésen kíván döntést hozni.

Határidő:   a döntés megküldésére: azonnal
Felelős:  Talabér Márta polgármester
Végrehajtásban közreműködik:   Bérczes Beáta jogi előadó

14)  SZINDBÁD  Kulturális  és  Szolgáltató  Kiemelten  Közhasznú  Nonprofit
Korlátolt  Felelősségű Társaság Alapító Okiratának módosítása (152.)

T a l a b é r Márta:
Kérem a Jogi és Ügyrendi Bizottság állásfoglalását!

D r. J u h á s z Attila:
A  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság  a  határozat- tervezetet  3  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek. 

T a l a b é r Márta:
Lehetőség van a vita nélküli  döntéshozatalra  ebben az esetben is.
Aki ezt támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal támogatta a javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki az Alapító Okirat  módosítását támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

179/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

1.)  Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  a  Szindbád  Kulturális
és Szolgáltató Kiemelten  Közhasznú Nonprofit  Korlátolt  Felelősségű Társaság
Alapító  Okiratának  módosítását,  és  a  módosítással  egységes  szerkezetbe
foglalt  Alapító  Okiratot  elfogadja,  egyidejűleg  felhatalmazza  a  polgármestert
az okiratok aláírására.

2.)  A  Képviselő-testület  felkéri  Horváthné  dr.  Csomó  Orsolya  ügyvezető
igazgatót,  hogy  a  módosított  Alapító  Okirat  cégbírósági  bejegyzéséhez
szükséges intézkedéseket tegye meg.
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Határidő:         azonnal
Felelős:
1.) pontra: Talabér Márta polgármester
2.) pontra: Horváthné dr. Csomó Orsolya ügyvezető igazgató

15) A turisztikai és közművelődési koncepció felülvizsgálata (164.)

T a l a b é r Márta:
Kérném  Inota  Városrész  Önkormányzó  Testülete  és  a  Humán  Erőforrás
Bizottság állásfoglalását!

K a t  o n a Csaba  :
Inota  Városrész  Önkormányzó  Testülete  a  határozat- tervezetet  6  igen
szavazattal  elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek. 

H u s z á r n é Bacsárdi Valéria      :
A  Humán  Erőforrás  Bizottság  a  határozat-tervezetet  6  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

T a l a b é r Márta:
Vita  nélküli  döntéshozatalra  teszek javaslatot  azzal  a kiegészítéssel,  hogy ez a
koncepció-felülvizsgálat  gyakorlatilag  a  meglévő  pontosítása,  egy  új
koncepció kialakítására pedig februárban kerül sor.  Akkorra kell  úgy készülni,
hogy mindenki  hozzá tudja tenni a gondolatait,  javaslatait.
Aki a vita nélküli  döntéshozatallal  egyetért,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  8 igen,  1 nem szavazattal támogatta a javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki koncepció felülvizsgálatával  egyetért,  kérem, szavazzon!

A  Képviselő-testület  8  igen  szavazattal,  1  tartózkodás  mellett  a  következő
határozatot hozta:

180/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

1.)  Várpalota     Város     Önkormányzati     Képviselő-testülete     jóváhagyja
„A  turisztikai  és  közművelődési  koncepció  felülvizsgálata”  című
előterjesztésben foglaltakat.

2.)  A  Képviselő-testület  felkéri  a  Szindbád  Nonprofit  Kft.  ügyvezető
igazgatóját,  hogy  a  „Várpalota  turisztikai  és  közművelődési  koncepciója”
című stratégiai  anyagot terjessze a Képviselő-testület  2013. februári  ülése elé.
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Határidő:   2013. február havi képviselő-testületi  ülés 
Felelős:   Horváthné dr. Csomó Orsolya ügyvezető igazgató

16)  Várpalota  Város  Önkormányzata  és  a  Veszprém  Megyei  Rendőr-
főkapitányság között kötendő adományozási megállapodás (174.)

T a l a b é r Márta:
Kérném a Jogi és Ügyrendi Bizottság állásfoglalását!

D r. J u h á s z Attila:
A  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság  a  határozat- tervezetet  3  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek. 

T a l a b é r Márta:
Vita  nélküli  döntéshozatalra  teszek javaslatot.
Aki ezt támogatja,  kérem, szavazzon!

A  Képviselő-testület  8  igen  szavazattal,  1  tartózkodás  mellett  támogatta  a
javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki az adományozással egyetért,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

181/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  felhatalmazza  a
Polgármestert  a  Várpalota  Város  Önkormányzata  és  a  Veszprém  Megyei
Rendőr-főkapitányság  között,  5  db  ACER  17”  monitor  átadása  tárgyában
kötendő Megállapodás aláírására.  

Határidő:         azonnal
Felelős:  Talabér Márta polgármester
Végrehajtásban közreműködik  : Bérczes Beáta jogi előadó

17)  Helyi  járatú  autóbusz  közlekedés  közszolgáltatási  szerződésének
pályáztatási eljárása (178.)

T a l a b é r Márta:
Kérem a Jogi és Ügyrendi Bizottság állásfoglalását!

D r. J u h á s z Attila:
A  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság  a  határozat- tervezetet  3  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek. 
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T a l a b é r Márta:
Vita  nélküli  döntéshozatalra  teszek javaslatot.
Aki ezt támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal támogatta a javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki a pályáztatási  eljárással egyetért,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

182/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

1.)  Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  a  személyszállítási
szolgáltatásokról  szóló  2012.  évi  XLI.  törvény 23.  §  (2)  bekezdése  alapján
a  helyi,  autóbusszal  végzett  menetrend  szerinti  személyszállítás  –
közszolgáltatás  ellátásra  vonatkozóan  nyilvános  pályázatot  ír  ki  a
mellékelt  pályázati  felhívásban és a kiírásban foglaltak szerint.

2.)  Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  felkéri  a  jegyzőt,
hogy  a  pályázati  felhívást  a  törvény  előírásainak  megfelelően  jelentesse
meg.

Határidő:  a pályázati  felhívás megjelentetésére 2012. szeptember 29
Felelős:   Máténé dr. Ignácz Anita jegyző
Végrehajtásban közreműködik:   
Borbás Tamás közlekedésigazgatási  és energiaügyi

18) Határidő módosítási  kérelem (17/2011. (III.31.) önk. rend. felülv.) (161.)

T a l a b é r Márta:
A Jogi és Ügyrendi Bizottság állásfoglalását  kérem!

D r. J u h á s z Attila:
A  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság  a  határozat- tervezetet  3  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek. 

T a l a b é r Márta:
Lehetőség van a vita nélküli  döntéshozatalra  ebben az esetben is.
Aki ezt támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal támogatta a javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki támogatja a határozatot,  kérem, szavazzon!
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A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

183/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  a  Polgármesteri
Hivatalról  szóló  17/2011.  (III.31.)  önkormányzati  rendelet  felülvizsgálatára
vonatkozó  előterjesztés  benyújtásának  határidejét  a  2013.  április  havi
képviselő-testületi  ülésre módosítja.

Határidő:   a döntés megküldésére: azonnal

Felelős:   Talabér Márta polgármester

Végrehajtásban közreműködik  : Bérczes Beáta jogi előadó

19) Határidő módosítási  kérelem (117/2012. (VI.28.)  kt.  hat. vh.) (179.)

T a l a b é r Márta:
A Jogi és Ügyrendi Bizottság állásfoglalását  kérem!

D r. J u h á s z Attila:
A  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság  a  határozat- tervezetet  3  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek. 

T a l a b é r Márta:
Lehetőség van a vita nélküli  döntéshozatalra  ebben az esetben is.
Aki ezt támogatja,  kérem, szavazzon!

A  Képviselő-testület  8  igen  szavazattal,  1  tartózkodás  mellett  támogatta  a
javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki a határidő módosítását támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

184/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  a  117/2012.  (VI.28.)
képviselő  testületi  határozatban  meghatározott  előterjesztés  –  a  szelektív
hulladékgyűjtés  további  elősegítéséhez  szükséges  intézkedések meghatározása
-  benyújtásának  határidejét  a  vonatkozó  jogszabályi  környezet  módosítását
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követő  hó  testületi  ülésére,  legkésőbb  a  2012.  december  havi  képviselő-
testületi  ülésre módosítja.  

Határidő:   a döntés megküldésére: azonnal

Felelős:   Talabér Márta polgármester

Végrehajtásban közreműködik  : Bérczes Beáta jogi előadó

20)  Beszámoló  a  nemzeti  vagyontárgyak  2012.  II.  negyedévi
hasznosításáról (157.)

T a l a b é r Márta:
Van valakinek kérdése ezzel kapcsolatban? (Nem volt.)
Véleménye? (Nem volt.)
Hozzászólása? (Nem volt.)
Aki elfogadja a beszámolót,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

185/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  a  nemzeti  vagyontárgyak
2012. II.  negyedévi hasznosításáról szóló beszámolót 

e l f  o g a d j a.

Határidő:   a döntés megküldésére: azonnal

Felelős:   Talabér Márta polgármester

Végrehajtásban közreműködik  : Bérczes Beáta jogi előadó

21)  Beszámoló  a  pénzbeli  és  természetben  nyújtott  szociális  és
gyermekvédelmi támogatások 2012. I. félévi felhasználásáról (154.)

T a l a b é r Márta:
Kérem  a  bizottságok  és  Inota  Városrész  Önkormányzó  Testületének
állásfoglalását!
H u s z á r n é Bacsárdi Valéria      :
A  Humán  Erőforrás  Bizottság  a  beszámolót  6  igen  szavazattal  elfogadásra
javasolja  a Képviselő-testületnek.

F a l  u s s y Sándor:
A Pénzügyi  Bizottság  a  beszámolót  5  igen  szavazattal  elfogadásra  javasolja  a
Képviselő-testületnek.
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K a t  o n a Csaba  :
Inota  Városrész  Önkormányzó  Testülete  a  beszámolót  6  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek. 

T a l a b é r Márta:
Egyhangú  döntések  születtek,  ezért  vita  nélküli  döntéshozatalra  teszek
javaslatot!
Aki ezt támogatja,  kérem, szavazzon!

A  Képviselő-testület  8  igen  szavazattal,  1  tartózkodás  mellett  támogatta  a
javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki a beszámolót  elfogadja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

186/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  a  pénzbeli  és
természetben  nyújtott  szociális  és  gyermekvédelmi  ellátásokra  biztosított
költségvetési  keret 2012. I.  félévi felhasználásáról  készült  beszámolót

e l f o g a d j a .

Határidő:   a döntés megküldésére: azonnal

Felelős:   Talabér Márta polgármester

Végrehajtásban közreműködik  : Bérczes Beáta jogi előadó

22)  Tájékoztatás  a  fiatal  házasok  első  lakáshoz  jutásának  támogatására
biztosított  költségvetési  keret elosztásáról (165.)

T a l a b é r Márta:
Kérem a bizottságok állásfoglalását!

H u s z á r n é Bacsárdi Valéria      :
A  Humán  Erőforrás  Bizottság  a  tájékoztatást  6  igen  szavazattal  elfogadásra
javasolja  a Képviselő-testületnek.
F a l  u s s y Sándor:
A Pénzügyi  Bizottság  a  tájékoztatást  5  igen  szavazattal  elfogadásra  javasolja
a Képviselő-testületnek.

T a l a b é r Márta:
Ebben az esetben is lehetőség van a vita nélküli  döntéshozatalra.
Aki ezzel  egyetért,  kérem, szavazzon!
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A  Képviselő-testület  8  igen  szavazattal,  1  tartózkodás  mellett  támogatta  a
javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki a tájékoztatót elfogadja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

187/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  a  fiatal  házasok  első
lakáshoz  jutásának  támogatására  biztosított  költségvetési  keret
felhasználásáról készült  tájékoztatót

e l f o g a d j a.

Határidő:   a döntés megküldésére: azonnal

Felelős:   Talabér Márta polgármester

Végrehajtásban közreműködik  : Bérczes Beáta jogi előadó

23)  Tájékoztatás  az  1.  számú  házi  gyermekorvosi  körzet  működtetéséről
(159.)

T a l a b é r Márta:
Kérem a Humán Erőforrás Bizottság állásfoglalását!

H u s z á r n é Bacsárdi Valéria      :
A  Humán  Erőforrás  Bizottság  a  határozat-tervezetet  6  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

T a l a b é r Márta:
Vita  nélküli  döntéshozatalra  teszek javaslatot.
Aki támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  8 igen,  1 nem szavazattal támogatta a javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki a tájékoztatót elfogadja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  8 igen,  1 nem szavazattal a következő határozatot hozta:

188/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :
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1. Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete
visszavonja  a  163/2012.  (VII.11.)  képviselő-testületi
határozatot.

2. Várpalota Város Önkormányzati Képviselő-testülete felkéri a
polgármestert,  hogy az 1. számú házi gyermekorvosi körzet
ellátására irányuló - az előterjesztés 1. melléklete szerinti -
pályázati  felhívást  tegye  közzé  az  Egészségügyi  Közlöny
soron következő számában.

Határidő:  azonnal
Felelős:   Talabér Márta polgármester
Végrehajtásban közreműködik:   
Béndek Alexandra egészségügyi, szociális és esélyegyenlőségi 
referens

24)  Tájékoztatás  az  Európa  a  polgárokért  program  Testvérvárosok
Hálózatos  Együttműködése  alpont  Testvériség  –  Önkéntesség  –
Együttműködés nemzetközi pályázat megvalósulásáról (176.)

T a l a b é r Márta:
Kérem a Humán Erőforrás Bizottság állásfoglalását!

H u s z á r n é Bacsárdi Valéria      :
A Humán  Erőforrás  Bizottság  a  tájékoztatását  6  igen  szavazattal  elfogadásra
javasolja  a Képviselő-testületnek.

T a l a b é r Márta:
Vita  nélküli  döntéshozatalra  teszek javaslatot.
Aki támogatja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal támogatta a javaslatot.

T a l a b é r Márta:
Aki a tájékoztatást  elfogadja,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

189/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  az  Európa  a  polgárokért
program  Testvérvárosok  Hálózatos  Együttműködése  1.2.  Testvériség  –
Önkéntesség  –  Együttműködés  nemzetközi  pályázat  megvalósulásáról  szóló
tájékoztatót
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e l f o g a d j a.

Határidő:   a döntés megküldésére: azonnal

Felelős :   Talabér Márta polgármester 

Végrehajtásban közreműködik:   Bérczes Beáta jogi előadó

25)  Jelentés  a  lejárt  határidejű  képviselő-testületi  határozatok
végrehajtásáról  – 2012. II. negyedév (158.)

T a l a b é r Márta:
Van valakinek kérdése?

F a l  u s s y Sándor:
A 92/2012.  (V.31.)  határozat  a  TÁMOP –  6.1.2/11/3   jelű  pályázat  kiírásáról
szól.  Ezt  a  pályázatot  a  Regionális  Gazdaságfejlesztési  Iroda  Szolgáltató  Kft.
megbízott  pályázatírója  készítette  el.  A  projektjavaslat  formai  ellenőrzése
során  –  a  befogadási  kritériumok  nem  teljesítésére  hivatkozva  –  a  pályázat
befogadását  elutasították,  mely  ellen  az  Önkormányzat  kifogással  élt  és  ezt
még  nem  bírálták  el.  Kérdezném,  mi  volt  a  formai  hiányosság,  ami  nem
teljesült  az elutasító határozat  szerint?

T a l a b é r Márta:
A formátummal  volt  probléma.  Pdf.  formátumban  lett  benyújtva  és  állítólag
nem  ebben  kérték,  jóllehet  ebben  szokták  a  pályázatokat  beadni.  Ha  jól
emlékszem, ez volt  a kifogás.

F a l  u s s y Sándor:
Amit és ahogy kérnek, úgy kell  beadni. Ilyenen bukni,  nagy hiba.

T a l a b é r Márta:
Próbálunk  érte  küzdeni.  Aki  a  pályázatot  vállalta,  annak  kellett  volna  erre
figyelni,  úgy gondolom.
További  kérdés? (Nem volt.)
Észrevétel?
Hozzászólás?

F a l  u s s y Sándor:
Néhány  határozat  végrehajtásáról  volna  egy-két  megjegyzésem.  A
Palotakonzult  Kft.  végelszámolásáról  szóló  47/2012.  (III.29.)  képviselő-
testületi  határozat  arról  rendelkezett,  hogy  1  millió  forint  kölcsönt  2012.
március  31-ig  fizessen  vissza.  Jelzi  az  anyag,  hogy  ez  2012.  március  28-án
meg  is  történt.  Ez  arra  ösztökélhet  mindenkit,  hogy  ez  a  felszámolás  ezzel  ki
is  fut,  úgy lesz,  ahogy  lesz.  Van  azonban  ebben  az  ügyben  egy  virtuális  tétel.
Annak  idején  minden  tiltakozás,  szakmai  megjegyzés  ellenére  számos  ügyben
azt  játszották,  hogy  az  Önkormányzat  hozzon  döntést,  de  majd  valaki  más
fogja  fizetni.  Volt  egy  ilyen  ügy,  hogy  a  Palotakonzult  Kft.  volt  az,  aki  azt  a
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bizonyos  új,  gázmotoros  erőművet  megépítette  volna.  Nem  mondom  el,
mekkora humbug volt  az egész, de a lényeg az,  hogy volt  egy 7 millió  forintos
tervezési  költség.  Anno  a  testület  úgy  döntött,  az  milyen  jó,  hogy  azt  a
Közüzemi  Kft.  fogja  fizetni.  Az  ki  is  fizette,  aztán  jött  a  NAV  ellenőrzés  és
milliókra  megbüntette  a  Közüzemi  Kft-t,  mert  köze  nem  volt  hozzá  és  nem
számolhatta  el  a  költségei  közé.  Így  utólagos  társasági  adó  megállapítás,
adóhiány,  adóbírság,  késedelmi  pótlék  jelentkezett.  Így  mennek  a  dolgok.
Ennél  a  cégnél  még lehet,  hogy ilyen  értelemben  egy-két  csontváz  kiesik.  Azt
a  7 millió  forintot  tessék hozzágondolni:  ugyan ott  van a  sár  a  Közüzemi  Kft-
nél,  ami ugyan a város „fejőstehene” volt  az elmúlt  időszakban sajnos,  de ez a
7  millió  még tovább rontaná  az  egész  Palotakonzult  Kft.  megítélését,  mert  ott
kellett  volna  lecsapódni.  Nyílván  nekünk  kellett  volna  7  millió  forintot  még
odaadni,  megtervezni  egy  óriási  humbugot,  viszont  a  terv  elkészült  és  ki  is
lett  fizetve.  Ezt  csak tanulságképpen mondom, és mindenki  képzelje  hozzá ezt
a dolgot a Palotakonzult  Kft. csomagjához.  
A másik dolog a Munkácsy és Tési úton kialakított  telkek.  Ez szintén örökzöld
téma  nálunk.  Legutóbb  magamra  maradtam  azzal  a  véleményemmel,  hogy  ne
írjanak  bele  olyan  feltételeket,  hogy  első  lakáshoz  jutás,  negyven  évnél  nem
idősebbek,  miután  végre  egy  reálishoz  közeli,  3000,-  Ft/négyzetméter  áron
állapította  meg a licitárat  a  testület.  Mégis  így  került  meghirdetésre,  szép  sok
drága  pénzért,  majd  itt  közöltetik,  hogy  határidőig  nem  került  egy  telek  sem
értékesítésre.  Egy  kicsit  tessék  már  elhinni  amit  mond  az  ember:  ezek  nem
reális  dolgok,  ha  teljesen  szabadon  hirdetjük  meg,  akkor  is  kicsi  az  esély,  de
talán mégis van remény bevételre.  Ennyi lett  volna a megjegyzésem. 

T a l a b é r Márta:
Aki  elfogadja  a  jelentést  a  lejárt  határidejű  határozatok  végrehajtásáról,
kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  8 igen,  1 nem szavazattal a következő határozatot hozta:

190/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

Várpalota Város Önkormányzati  Képviselő-testülete a 

162/2011.  (VI.30.),  285/2011.  (XII.15.),  291/2011.  (XII.15.),  296/2011.
(XII.15.),  22/2012.  (II.23.),  25/2012.  (II.23.),  44/2012.  (III.29.),  46/2012.
(III.29.),  47/2012.  (III.29.),  48/2012.  (III.29.),  50/2012.  (III.29.),  51/2012.
(III.29.),  66/2012.  (IV.26.),  67/2012.  (IV.26.),  71/2012.  (IV.26.),  92/2012.
(V.31.), 93/2012. (V.31.), 94/2012. (V.31.), 96/2012. (V.31.), 97/2012. (V.31.),
98/2012. (V.31.), 99/2012. (V.31.), 102/2012. (V.31.), 111/2012. (V.31.) 
lejárt  határidejű  képviselő-testületi  határozatok  végrehajtásáról  készült
jelentést  

e l f  o g a d j a.
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26)  A  Magyar  Vöröskereszt  Veszprém  Megyei  Szervezetével  kötendő  új
ellátási szerződés (162.)

T a l a b é r Márta:
Köszöntöm  a  Magyar  Vöröskereszt  Veszprém  Megyei  Szervezetének
képviseletében  megjelent  Dobos  Ágnest,  a  Veszprém  Megyei  Vöröskereszt
vezetőjét,  illetve Baráth Gábor urat,  aki a Hajléktalan Szállót  vezeti.  
A Humán Erőforrás Bizottság tárgyalta az előterjesztést.
Kérem a bizottság állásfoglalását!

H u s z á r n é Bacsárdi Valéria      :
A  Humán  Erőforrás  Bizottság  a  határozat-tervezetet  6  igen  szavazattal
elfogadásra javasolja  a Képviselő-testületnek.

T a l a b é r Márta:
Kinek van kérdése? 

F a l  u s s y Sándor:
Tulajdonképpen  az  lenne  a  kérdésem,  hogy  ha  igazából  nem  ez  a  határidő
lenne  itt,  hogy  kérjük  a  kimutatást,  tudnának-e,  ha  muszáj  lenne  akár  most
egy  átfogó  kimutatást  a  hajléktalanok  száma,  megoszlása,  a  hajléktalan  létből
történő  kilépés  aránya  stb.  kapcsán  elmondani?  Lehet,  hogy  létezik  ilyen
anyag Önöknél.  Vagy ezt rosszul gondolom?

B a r á t h Gábor:
Üdvözlöm  a  Képviselő-testületet!  A  kérdés  felvetésre  válaszolva:  létezik
statisztikánk,  de  ez  a  statisztika  minden  hónapban,  minden  évben  változhat.
Ha  Önök  kérnek  esetleg  együttműködés  céljából  egy  statisztikát,  akkor  abban
a pillanatban tudunk mondani  egy számot.  Szeptember 10-i  nappal  készítettem
az  Átmeneti  Szállóról  szóló  statisztikát.  Ezek  a  klienseink,  akik  írásbeli
megállapodással  rendelkeznek,  58-an  vannak  ebben  a  pillanatban.  Ebből  41-
en,  akik  Várpalotáról  lakásból  vagy  közterületről  kerültek  be  hozzánk  és  17-
en,  akik  Várpalotán  kívülről.  71 % a  várpalotaiak  aránya és  29 % a  Várpalota
közigazgatási  területén  kívülről  érkezők  aránya.  Törekedtünk  eddig  is  és  a
jövőben  is  törekedni  fogunk,  hogy  a  várpalotai  ellátottak  élvezzenek  előnyt,
annak ellenére,  hogy országos felvevő intézmény vagyunk. 

T a l a b é r Márta:
További  kérdés?

K a t  o n a Csaba  :
Arról  hallottunk,  hogy  mennyi  azoknak  a  száma,  akik  a  Hajléktalan  Szállón
tartózkodnak.  Az  Utcai  Szolgálat  hány  ügyfelet  tart  nyílván?  Aki  körülnéz  a
városban,  az  látja,  hogy  a  számuk  nem  kevés  és  nagy  részük  még  éjszakára
sem megy be a hajléktalan szállóra.

B a r á t h Gábor:
Az  Utcai  Szolgálat  munkatársai  azokkal  foglalkoznak,  akik  nem  hajlandóak
bemenni  a  Hajléktalan  Szállóra.  Minden  találkozáskor,  minden  esetben
elmondják  a  klienseknek,  hogy  menjenek  be  a  szállóra,  de  nem  hajlandóak.
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Pontos  számot  úgy tudok  mondani  Önnek,  hogy a  szeptember  elejei  időpontra
vetítjük,  hiszen  állandó  a  fluktuáció  a  kliensek  között.  Megállapodással
jelenleg  majdnem  100  ember  rendelkezik.  Kb.  70-en  vannak  Várpalotán  és  a
környező külterületeken:  Bánta,  Baglyas,  Csákányhíd dűlő.  A nagyobb ellátási
területre  kivetítve:  Balatonalmádi,  Balatonfűzfő,  Jásd,  Öskü,  Hajmáskér  a
többi kb. 30 fő.

K a t  o n a Csaba  :
Ez csak az utcai és ezen felül van az 58 fő a szállón.

T a l a b é r Márta:
További  kérdés? (Nem volt.)
Vélemény?
Hozzászólás?

H u s z á r n é Bacsárdi Valéria      :
Tegnap  a  Humán  Erőforrás  Bizottság  ülésén  is  alaposan  tárgyaltuk  az
előterjesztést.  Az  volt  a  bizottság  álláspontja,  hogy  nagyon  szeretnénk  már
egy  rendes  statisztikát  látni.  Az van  az  anyagban,  hogy nem kötelező  feladata
az  Önkormányzatnak  több olyan ellátás  is,  ami  biztosítva  van.  Jó  lenne  tudni,
hogy  valóban  mennyi  a  várpalotai  illetőségű  és  az  idegenek  aránya.  Az  az
adat,  amit  Ön  mondott,  a  70-30  %  még  mindig  ide  billen,  de  úgy  gondolom,
többen  is  lehetnek,  akik  kívülről  jönnek  be.  Ezt  az  Önkormányzat
szempontjából mindenképpen jó lenne tudni. Várjuk a részletes  statisztikát.

K a t  o n a Csaba  :
Ezt  a  kérdést  azért  feszegetjük  és  szeretnénk  konkrét  számokat  látni,  mert
valójában nem csak a Vöröskeresztnek jelentkezik költsége a hajléktalan léttel
kapcsolatban,  hanem  a  városnak  is.  Ha  csak  egyet  veszünk,  akkor  a  szociális
étkeztetésben  való  részvétel.  Ha  a  Képviselő-testület  visszagondol,  az  elmúlt
évek során fokozatosan nőtt  az igénybevevők száma. Ma ott  tartunk, hogy nem
is  tudjuk  kielégíteni  az  igényt,  és  rászorultak  maradnak  ki  a  szociális
étkeztetésből.  Ha  megnézzük  a  környékünkön,  mely  települések  vannak
ellátva  hajléktalan  szállókkal,  akkor  igazából  nem  sokat  találunk,  tehát
megindul  a településünk felé  egy áramlás.  Ez azt  eredményezi,  hogy azokról  a
településeknél,  akik  nem  tartanak  fenn  ilyen  jellegű  intézményt,  nem
jelentkezik  költség,  a  költségviselésből  nem  veszik  ki  részüket.  Ezen
változtatni  kellene.  A másik  dolog,  hogy  egyelőre  az  a  feladatellátás,  amit  a
Vöröskereszt  végez,  vegetációban  tudja  tartani  az  ott  lévőket,  a  helyzetből
való  elmozdításukhoz  kevés  eszközzel  rendelkezik.  Fontos  lenne,  hogy
valamerre  el  tudjanak  mozdulni.  Azért  is  tartanám  fontosnak  a  határozati
javaslatunk utolsó mondatát,  hogy lássunk arra  vonatkozó elképzelést,  hogyan
szeretne  ellépni  a  jelenlegi  helyzetből,  el  tudjon  mozdulni  a  hajléktalan
létből.  Szombathelyen  jártam  több  alkalommal  és  ott  egészen  praktikus  és  jó
dolgokat láttam. Érdemes lenne ebbe az irányba menni. Úgy gondolom, ha már
ilyen  terhek hárulnak Várpalotára,  akkor  a Vöröskeresztnek egy picit  nagyobb
lehetőségeket  kellene  keresnie,  adott  esetben  pályázati  oldalról,  adott  esetben
forrás  bevonásról,  akár  az  érintett  településekről,  ahonnan  érkeznek  a
településre,  hogy megállapodás  keretében járuljanak hozzá az ellátásukhoz is.
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T a l a b é r Márta:
Annyit  tennék hozzá,  hogy elhangzottak a számok és a statisztika.  Ez egyfelől
fontos,  hogy  lássuk  milyenek  az  arányok.  Tudomásul  kell  venni,  hogy
léteznek  ilyen  emberek,  és  kint  vannak  az  utcán.  Azt  is  tudomásul  kell
azonban venni,  hogy hozzánk a lakosság részéről  érkeznek jelzések,  hogy a 8-
as  út  mellett  található  játszótéren  végzik  el  bizonyos  dolgaikat.  Hogy  vigyék
oda a  kisgyermekes  anyák a gyerekeket?  Nekünk ezzel  is  szembesülnünk kell.
A lakosság  részéről  érkeznek  ilyen  jelzések.  Ha  kimennénk  és  körbemennénk
a  belvárosban,  rengeteg  hajléktalannal  találkoznánk,  akik  nem  mindig  úgy
viselkednek,  ahogy  az  elvárható  lenne.  Ez  nagyon  sokakat  zavar.  A
mindennapi  együttélésben  is  okoz  problémát,  azzal  együtt,  hogy  tudjuk,
vannak  és  valamilyen  módon  nekik  is  létezniük  kell.  Tudom,  hogy  nagyon
nehezen bírják a kötöttségeket.  Nem akarnak bemenni  még nagy hidegben sem
a  szállásra,  nem  akarják  elfogadni  a  segítséget  és  az  alkoholról  sem  akarnak
lemondani  sokan.  Meg  kell  találni  azt  az  utat,  ami  a  lakosság  számára  is
elviselhetővé  teszi  az  ittlétüket,  és  segíteni  tudunk  rajtuk,  hiszen  óhatatlanul
feszültségeket  okoz  és  fog  okozni,  ha  nem  lesz  változás.  Azt  pedig  tényleg
tisztázni  kell,  milyen az arány,  mert  az  jön  vissza,  hogy nagyon sokan vannak
Várpalotán  kívülről  és  miért  is  kellene  nekünk  őket  befogadni.  Ezek  nálunk
csapódnak  le.  Együtt  kell  működnünk  és  a  megoldást  is  közösen  kell
megtalálnunk. 
Aki elfogadja a határozati  javaslatot,  kérem, szavazzon!

A Képviselő-testület  9 igen szavazattal a következő határozatot hozta:

191/2012. (IX.12.) képviselő-testületi
h a t á r o z a t :

1. Várpalota  Város  Önkormányzati  Képviselő-testülete  a
Magyar  Vöröskereszt  Veszprém  Megyei  Szervezetével
kötendő  ellátási  szerződés  tervezetét  a  határozat
melléklete  szerinti  formában  és  tartalommal  elfogadja,  és
egyben  felhatalmazza  a  polgármestert  a  szerződés
aláírására.
Határidő:  2012. szeptember 30.
Felelős:   Talabér Márta polgármester
Végrehajtásban közreműködik:   
Béndek Alexandra egészségügyi, szociális és 

esélyegyenlőségi referens

2. Várpalota Város Önkormányzati Képviselő-testülete felkéri a
polgármestert,  hogy  a  2013-2014.  évekre  vonatkozóan,  a
hatályos  jogszabályoknak  megfelelő  ellátási  szerződést
készítsen  elő,  majd  annak  tervezetét  egyeztesse  a  Magyar
Vöröskereszt  Megyei  Szervezetével,  és  jóváhagyásra
terjessze a Képviselő-testület 2013. februári ülése elé.
Határidő:  a  2013-2014.  évekre  vonatkozó  szerződés

kidolgozására és egyeztetésére:  2013.  január
31.

Felelős:   Talabér Márta polgármester
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Végrehajtásban közreműködik:   
Béndek Alexandra egészségügyi, szociális és 

esélyegyenlőségi referens

3. Várpalota Város Önkormányzati Képviselő-testülete felkéri a
Magyar  Vöröskereszt  Veszprém  Megyei  Szervezetének
igazgatóját,  hogy  készítsen  statisztikai  összefoglalót  a  településen
hajléktalanná  vált,  valamint  a  településre  érkező  hajléktalanok
számáról,  megoszlásáról,  valamint  tájékoztassa  a  Képviselő-testületet  a
hajléktalan  létből  való  kilépés  eredményeiről,  tapasztalatairól.  Az
eredmények  ismeretében  állítsanak  össze  egy  javaslatot,  tervezetet  a
várpalotai  hajléktalanok  ellátásának,  illetve  rehabilitációjának
megszervezésére vonatkozóan.
Határidő:  2012. november 30.
Felelős:   Talabér Márta polgármester
Végrehajtásban közreműködik:   
Béndek Alexandra egészségügyi, szociális és 

esélyegyenlőségi referens

Vegyes ügyek

T a l a b é r Márta:
A nyílt  ülésen  a  napirendi  pontok  végére  értünk,  vegyes  ügyekkel  folytatjuk
tovább.
Van valakinek bejelenteni  valója? 

F a l  u s s y Sándor:
Más  napirend  előtti  felszólalásra  készültem,  ami  aztán  nem  napirend  előtti
lett.  Ha  nincs  a  sajnálatos  esemény,  akkor  ezt  napirend  előtt  mondtam  volna
el.  Nem  tegnap  óta  alakult,  és  napról  napra  rosszabbodik  egy  helyzet  a
városban. Ez pedig az óvodák helyzete.  Azt gondolom, ha valaki kívülről nézi,
már  az  is  sokat  mondó.  Csak  nem  sikerült  pályáztatni,  mert  már  nem  meri
senki  benyújtani.  A  testület  éves  szinten  hosszabbítgatja  a  kinevezését
valakinek,  akinek  még  a  képzettsége  sincs  meg  hozzá,  és  szerintem  a  tudása
és  alkalmassága  sem.  Most  már  ámokfutássá  válik,  ami  ebben  a  városban
történik  óvodaszinten.  Szembesültünk  azzal  –  hosszabb  távollét  után  –  és
nagyon  sok  szülő  jelzésére,  hogy  már  korábban  is  voltak  óvónőkkel  szembeni
fellépések,  kreált  ügyek, ahol sok pénzt fog kifizetni  az Önkormányzat  – de ez
más  történet  –  óvónők  áthelyezése  óvodákból  óvodákba.  Most  azzal
találkoztunk,  hogy  a  város  óvodáiban  állítólag  mindenütt,  de  a  Kölyökvárban
mindenképpen:  az  összes  csoport  összes  óvónőjét  áthelyezgették.  Nem tudom,
hogy  akinek  van  gyereke,  tud-e  erről  valamit:  egy  kisgyermek  számára  3
évestől  6  éves  korig  mennyire  fontos  az állandóság.  Majd  olyan fontos  az  óvó
néni  személye  –  nem pótolja  és  nem ugyan az,  de  majd  ugyan olyan fontos  az
állandósága,  mint  a  szülő  esetében  –  nem  nagyon  szokott  jót  tenni,  ha
cserélődnek a szülők különösen ebben az  életkorban,  de én azt  mondom, hogy
az  óvónők  sem.  Most  azzal  találkozunk,  hogy  szinte  minden  csoportnál  az
óvónőket  vagy  áttették  másik  csoportba  vagy  másik  óvodába.  Ezt  feltehetném
kérdésként  is,  de  azt  mondom,  feltehetem,  hogy  ez  miért  történik,  csak  nem
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hiszem,  hogy  erre  kapnék  ésszerű  magyarázatot,  viszont  magyarázatot
követelek.  Másfelől  azt  javasolom  a  képviselő-testületi  többséget  alkotó
fideszes  többségnek,  lássa be,  és először  is  vizsgálja  meg,  hogy amit  mondok,
az  úgy  van-e,  és  gondolja  át  a  történéseket,  amelyek  bírósági  ügyekké
fajultak.  Már  sok  pénzt  vesztett  és  fog  még  veszteni  az  Önkormányzat.
Gondolja  át,  ami  az  óvónők  csereberéjével  történik.  Az  óvodákban  ma  a
félelem  légköre  uralkodik,  ezzel  egyébként  engem  is  megkerestek.
Véleményem  szerint  villámgyorsan  lépni,  cselekedni  kell.  Van  egy
egyszemélyes  vezető,  aki  a  döntéseket  hozza,  és  akit  villámgyorsan  el  kell
távolítani.

T a l a b é r Márta:
Felhívnám  a  Képviselő  úr  figyelmét,  hogy  örültem  volna,  ha  akkor  ilyen
vehemens,  amikor  egyébként  azt  az  óvónőt  nyírták  ki,  aki  szeretett  volna
pályázni  az  összevont  óvoda  pályázati  lehetőségére,  és  akit  aztán
feljelentettek  és  akivel  szemben  bebizonyosodott,  hogy  semmilyen
bűncselekményt  nem  követett  el.  Akkor  kellett  volna  erőteljesen  fellépni.  Az
az  óvónő,  aki  formai  vagy eljárási  hiba  miatt  pert  nyert  –  szomorú,  hogy nem
a  tartalmat  vizsgálták,  mert  megállapították,  hogy  a  tartalom  helytálló,  a
gyermekbántalmazás  megtörtént  –  de  ezt  nem  vizsgálták,  pusztán  az  eljárási
rendet.  Mivel  találtak  benne  hibát,  így  neki  adtak  igazat.  Ez  a  Munkaügyi
Bíróság  szomorúsága,  illetve  az,  hogy  ez  tíz  éven  belül  másodszor  történik
meg.  Szomorú,  hogy  aki  egy  hasonló  cselekedetet  elkövetett  innen  5  km-re
egy  óvodában,  egyáltalán  felvették  ebbe  a  városba,  és  lehetőséget  kapott  és
ugyan  ezt  a  cselekményt  elkövethette  másodszor  is.  Szerintem  ez  a
legszomorúbb ebben a történetben.  

A n t  a l László:
Vidámabb  eseményt  hoznék  a  Képviselő-testület  tudomására.  Szeptember  22-
én,  hagyományteremtő  céllal  -  harmadik  szervezésünk  az  idei  évben  -  egy
szüreti  vigasságot  tartunk.  Részben  türelmet  is  szeretnék  kérni  a  környéken
lakóktól,  mert  nyilván ez némi zajhatással  fog járni,  másrészt  egy utcaszakasz
le  lesz  zárva.  Azt  gondolom,  kárpótolni  fogja  a  műsor  az  embereket.  Egy  jó
hangulatú  rendezvény  lesz  lovas  felvonulással,  kocsis  felvonulással  kezdődik
a  Felsőváros  utcáin,  majd  zene,  fellépők,  részben  népi  jellegű,  illetve  modern
tánc,  klasszikus  ének  összeállí tással,  majd  utcabállal  zárunk.  Mindenkit
szeretettel  várunk a rendezvényre!

K a t  o n a Csaba  :
Hasonló  rendezvényre  invitálnék  minden  várpalotai,  illetve  inotai  lakost.
Inotán  immár  hagyományosan  szeptember  29-én  kerül  megrendezésre  a
Szüreti  Vigasság.  Az  eddigi  programok  kis  mértékben  gazdagodnak.  Az  idei
évtől  az  új  bor  szentelésével  nyitjuk  a  reggeli  rendezvényeket,  majd  a
hagyományosan  megrendezésre  kerülő  iskolai  és  helyi  népdalkör  műsora  után
indul  a  szekerekkel,  lovakkal  a  szüreti  felvonulás,  illetve  szintén  érdekessége
lesz  az  idei  évnek:  haszon-kisállat  szépségversenyt  rendezünk.  Erre  minden
olyan  tenyésztőt  várunk,  akinek  van  mit  megmutatni.  Remélhetőleg  jó  díjakat
fogunk  tudni  ennek  fejében  kiosztani.  Meghirdettünk  még  egy  „furcsa
termések”  versenyét  is.  Aki  az  idei  évben  olyan  termést  takarított  be,  aminek
furcsa  formája  van,  ezzel  szintén  jelentkezhet.  Azok az  emberek,  akik  a  télire
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való  elrakás  után  érdeklődnek  előadást  hallgathatnak,  illetve  este  egy  szüreti
bállal  zárnánk a rendezvényt.  Mindenkit  sok szeretettel  várnunk! 
Egy  gondolattal  visszareagálnék  Falussy  Sándor  Képviselő  úrnak  az  imént
elhangzottakra.  A gyermekbántalmazás  inotai  óvodában  történt.  Sikerült  nagy
perpatvart  csinálni  a óvónők részéről  a faluban is,  nem csak a szülők részéről.
Érdekes  módon  nem  volt  kellemes.  Kimentem  azokra  az  általuk  gerjesztett
beszélgetésekre,  ahol  már  temették  Inotán  azt  is,  hogy  óvoda  lesz.  Ilyen
szintű  félrevezetése  történt  a  szülőknek  és  a  lakosságnak.  Nagy  örömmel
vettem  tudomásul,  hogy  ez  nyugvópontra  került  olyan  szinten,  hogy  az  idei
nyáron  szülők,  vállalkozók,  az  óvoda  dolgozói,  gyermekei,  jelentős  felújítást
végeztek  társadalmi  munkában  az  óvoda  udvaron.  Örülnék,  ha  erre  felé
tartanánk,  és  nyugvópont  alakulna  ki.  Az  pedig,  aki  úgy  érzi,  hogy  élete
végéig kijárt  valami vezető tisztség,  belenyugodna abba, hogy megváltozott  ez
a rendszer és valójában megpróbálná az adott  helyén a feladatát  ellátni.  

T a l a b é r Márta:
A  napirendet  lezárom.  Nem  kell  egy  új  napirend  előtti  kört  nyitni,  mert  ez
gyakorlati lag  úgy hangzott  el.  Az egyéb ügyek tekintetében  eddig  más jellegű
hozzászólások  szoktak  megtörténni.  Azt  gondolom,  ezt  valamilyen  szinten
szabályozni  kell.  Az  ilyen  jellegű  témát  –  bár  most  a  sajnálatos  esemény
felülírta  – napirend előtt  kell  elmondani.  Egyébként  Képviselő úr  felhasználta
már  az  idejét,  mert  3  perc  48  másodpercet  vett  igénybe.  Türelmes  voltam,  de
nem adok másodszor szót.
A vegyes ügyek végére értünk, a nyílt  ülést  10,30 órakor bezárom.

K.m.f.

Talabér Márta   Máténé dr.  Ignácz Anita
 polgármester  jegyző
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